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Protokół XXVIII/22 
XXVIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 28 stycznia 2022 r. 
 

Obrady XXVIII Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 1000 i trwały do godz. 1220. 
 

Miejsce obrad Szkoła Podstawowa w Raczkach ul. Sportowa 1, 16-420 Raczki. 
 

Radni obecni na sali obrad: 
1. Bartoszewicz Witold 
2. Dębski Jacek 
3.Kłoczko Wiesław 
4. Król Jan 
5. Krzykwa Janusz 
6. Kwiatkowski Romuald 
7. Naruszewicz Piotr 
8. Olszewski Jan 
9. Ostapowicz Ewa 
10. Ostrowski Stanisław 
11. Renowicki Henryk Władysław 
12. Słowikowski Piotr 
13. Staniszewski Leszek 
14. Sutuła Antoni 
15. Tylman Artur 
 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 
Wójt Gminy Raczki – Pan Andrzej Szymulewski 
Zastępca Wójta Gminy – Pani Ewa Konstantynowicz 
Skarbnik Gminy – Pani Agnieszka Grzędzińska 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji - Pan Mariusz Zalewski 
Radca Prawny – Pan Jerzy Lewczuk 
Komendant PSP w Suwałkach – bryg. mgr inż. Pan Arkadiusz Buchowski 
Młodszy ogniomistrz – Pan Łukasz Piłat 
Inspektor ds. obsługi Rady Gminy – Pani Danuta Grabowska 
Sołtysi wsi wg załączonej listy obecności do protokołu.  
 

Pkt 1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski wypowiadając formułę: 
 

„Otwieram XXVIII Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Powitał przybyłych na sesję Rady Gminy Raczki gości: Młodszego ogniomistrza Pana Łukasza Piłata, 
Komendanta PSP w Suwałkach bryg. mgr inż. Pana Arkadiusza Buchowskiego, Wójta Gminy Raczki 
Pana Andrzeja Szymulewskiego, Zastępcę Wójta Gminy Panią Ewę Konstantynowicz, Skarbnika Gminy 
Panią Agnieszkę Grzędzińską, Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Pana Mariusza 
Zalewskiego, Radce prawnego Pana Jerzego Lewczuka, Państwa Radnych, Państwa Sołtysów, 
pracowników Urzędu Gminy i wszystkich obecnych na Sesji. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski oddał głos Wójtowi Gminy Panu Andrzejowi 
Szymulewskiemu. 
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Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że na dzisiejsze obrady został zaproszony strażak, 
który jest mieszkańcem naszej gminy i pełni służbę w PSP w Suwałkach oraz Komendant PSP  
w Suwałkach, w związku z niebywałą postawą Pana Łukasza Piłata, które miało miejsce ponad miesiąc 
temu, podczas udzielania pomocy i przez to uratowania życia dwumiesięcznego dziecka. Stwierdził, że 
mając doświadczenie medyczne w związku z wykonywanym poprzednim zawodem weterynarza, miałby 
obawy, czy postąpiłby w ten sposób w podobnej sytuacji. Pan Łukasz Piłat wykazał się fachową wiedzą  
i przede wszystkim opanowaniem, wykorzystaniem zdobytych umiejętności i odwagą, aby udzielić 
pomocy dwumiesięcznemu dziecku. To zdarzenie było nagłośnione w mediach ogólnopolskich  
i lokalnych. Nadmienił, że w związku z tym, że jest to mieszkaniec naszej Gminy, to Rada Gminy Raczki 
i ja, jako Wójt Gminy w imieniu mieszkańców pragniemy podziękować i nagrodzić Pana Łukasza Piłata 
za tak odważną postawę, udzielenie pomocy i uratowanie życia dwumiesięcznemu dziecku. Wyjaśnił, że 
zaproszony został, również Komendant PSP, który jest przełożonym Pana Łukasza Piłata, aby 
podziękować i docenić sposób dowodzenia, nadzorowania jednostką PSP, która wychowuje i skupia  
w swojej jednostce osoby, które są gotowe nieść pomoc nie tylko w przypadkach zagrożeń pożarowych, 
ale również zagrożeń w ochronie życia drugiego człowieka. Niewątpliwie w społeczeństwie polskim ta 
grupa zawodowa jest darzona ogromnym zaufaniem.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski i Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski złożyli 
podziękowania i gratulacje w imieniu mieszkańców Gminy Raczki za wzorową postawę Panu Łukaszowi 
Piłat, życzyli dalszych sukcesów w życiu zawodowym, jak i osobistym, to zaszczyt mieć w gronie 
mieszkańców człowieka, który bezinteresownie w stanie jest poświęcić swój czas dla innych.  
 

Wójt Gminy Raczki złożył podziękowania Komendantowi PSP w Suwałkach bryg. mgr inż. Panu 
Arkadiuszowi Buchowskiemu za wieloletnią współpracę pomiędzy jednostkami OSP z terenu Gminy  
i PSP oraz za realizację tak ważnego zadania, jakim jest zapewnienie zapewnienia porządku publicznego 
w zakresie bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej działań jednostek OSP z terenu Gminy i PSP w 
Suwałkach. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że w przyszłym miesiącu do jednostki OSP 
w Raczkach dostarczony zostanie samochód ratowniczo – gaśniczy Mercedes Benz. Jego zakup napotkał 
trudności w skompletowaniu wyposażenia i również dzięki wsparciu Pana Komendanta udało się tę 
transakcję przyspieszyć. 
 

Komendant PSP w Suwałkach bryg. mgr inż. Pan Arkadiusz Buchowski – Wyraził swoje zadowolenie  
i dumę, że w jego szeregach jest taka osoba, jak Łukasz Piłat. Nadmienił, że od samego początku służby 
wykazywał bardzo wzorową postawę, taka sytuacja nie była pierwsza, w której ratuje poszkodowanej 
osobie życie, ale niewątpliwie dość trudnej, bo dotyczyło dwumiesięcznego dziecka. Wcześniej tutaj  
w centrum Raczek u pewnej osoby doszło do zatrzymania krążenia i dzięki temu, że był blisko tego 
udzielił fachowej pomocy przy wykorzystaniu swoich umiejętności i ta osoba żyje. Również w czasie 
prywatnym udzielił pomocy, podczas wypadku komunikacyjnego, nie zważając na to, że to jest jego czas 
wolny. Wykazał się niebywałą empatią. Podziękował mieszkańcom Gminy, że wychowali takiego 
człowieka. Podziękował Panu Wójtowi za zaangażowanie w sprawy bezpieczeństwa i ochrony 
przeciwpożarowej, poprzez współfinansowanie chociażby zakupu sprzętu na potrzeby straży pożarnej 
oraz za owocną współpracę pomiędzy Gminą a jednostką PSP w Suwałkach. Również podziękował 
Radzie Gminy za inicjatywę w tym zakresie i podejmowane decyzje. 
 

Pkt 2. Złożenie ślubowania przez Radnego. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że na podstawie art. 168 § 1 ustawy  
z dnia 5 stycznia 2011 r. – Kodeks wyborczy Komisarz Wyborczy w Suwałkach podaje do publicznej 
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wiadomości w drodze Obwieszczenia wyniki wyborów uzupełniających do Rady Gminy Raczki 
przeprowadzonych w dniu 16 stycznia 2022 r. Wybory zarządzono w 3 okręgu wyborczym, obejmującym 
1 mandat. Wybory odbyły się. Głosowania nie przeprowadzono ze względu na to, że został tylko jeden 
kandydat na radnego. Radnym został wybrany: Renowicki Henryk Władysław z listy nr 1 KWW 
WSZYSTKO DLA GMINY RACZKI. 
 

Pkt 3. Przyjęcie porządku obrad. 
 

Porządek obrad sesji Radni otrzymali w zawiadomieniu o zwołaniu sesji z dnia 19.01.2022 r. wraz  
z materiałami do poszczególnych punktów.  
Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że proponuje się wprowadzić do 
porządku obrad dwa dodatkowe punkty, po pkt 11, pkt 12 dotyczący rozpatrzenie projektu uchwały  
w sprawie zmiany składu stałej Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Rady Gminy Raczki, pkt 
13 dotyczący rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członka 
ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub 
ćwiczeniu, które były również przedstawione do zaopiniowania na posiedzeniach stałych Komisji Rady 
Gminy w dniu 26 stycznia 2022 r. 
Zapytał radnych, czy wnoszą dodatkowe uwagi, propozycje zmian do przedstawionego porządku obrad. 
Do porządku obrad nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
porządek obrad. W wyniku głosowania jawnego 15 głosami „za” został przyjęty przez Radę Gminy 
następujący porządek obrad XXVIII Sesji Rady Gminy Raczki: 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
2. Złożenie ślubowania przez Radnego. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad XXVII Sesji nadzwyczajnej Rady Gminy. 
5. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
6. Interpelacje i zapytania Radnych (składane w formie papierowej).  
7. Przedstawienie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2021 rok. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ułatwień w prowadzeniu handlu w piątki i soboty przez 

rolników i ich domowników. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w 2023 roku. 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Raczki na lata 2022 - 2026. 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2022 r. 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany składu stałej Komisji Oświaty, Pomocy 

Społecznej i Budżetu Rady Gminy Raczki. 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członka 

ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, 
szkoleniu lub ćwiczeniu. 

14. Odpowiedzi na zapytania sołtysów i wolne wnioski radnych. 
15. Zamknięcie sesji. 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 9 pkt 3 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 2. Złożenie ślubowania przez Radnego. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że zgodnie z art. 23a ustawy z dnia  
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym przed przystąpieniem do wykonywania mandatu radny 
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obowiązany jest złożyć ślubowanie. Odbywa się w ten sposób, że po odczytaniu roty radny wypowiada 
słowo „ślubuję”. Ślubowanie może być złożone z dodaniem zdania: „Tak mi dopomóż Bóg”.  
Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski odczytał rotę ślubowania:  
„Wierny konstytucji i prawu Rzeczypospolitej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, 
rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej Gminy i jej mieszkańców”.  
 

Nowo wybrany Radny Pan Henryk Władysław Renowicki złożył ślubowanie wypowiadając: „Ślubuję, 
tak mi dopomóż Bóg”  
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – stwierdził, że radny złożył ślubowanie i tym samym 
objął mandat radnego Rady Gminy Raczki. Wręczył radnemu Rady Gminy Raczki zaświadczenie  
o wyborze. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – powitał Radnego w gronie władz organów Gminy, który 
również pełni od lat funkcję Sołtysa. Życzył owocnej współpracy, samych sukcesów i satysfakcji  
w pełnieniu funkcji Radnego. 
 

Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na obecny ustawowy skład 15 radnych, zgodnie z listą 
obecności w obradach uczestniczy 15 radnych, w związku z tym obrady Rady Gminy są prawomocne. 
 

Pkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XXVII Sesji Rady Gminy. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że protokół z XXVII Sesji Rady 
Gminy wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy, jak również projekt protokołu został udostępniony 
na stronie BIP Urzędu Gminy Raczki. Pan Przewodniczący zapytał, czy były jakieś uwagi do protokołu. 
Pracownik ds. obsługi Rady Gminy stwierdził, że nie było uwag. Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
W wyniku głosowania jawnego protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty głosami 15 „za” 
przez Radę Gminy. 
Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 9 pkt 4 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 5. Sprawozdanie z działalności Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że wszystkie uchwały podjęte na XXVII 
Sesji Rady Gminy zostały przekazane do realizacji na poszczególne stanowiska pracy oraz do jednostek 
organizacyjnych Gminy a w okresie między sesyjnym zostało wydanych 15 zarządzeń w różnych 
sprawach, jako Organu i 10 zarządzeń, jako Kierownika Urzędu dotyczących działań wewnętrznych 
Urzędu. Nadmienił, że na dzień dzisiejszy zostały zakończone i komisyjnie odebrane trzy zadania 
inwestycyjne, tj.: 
- inwestycja realizowana w ramach rozwoju gospodarki wodno-ściekowej na terenie Gminy Raczki, 
- inwestycja dotycząca doposażenia Gminnego Ośrodka Kultury w Raczkach, 
- inwestycja dotycząca budowy oświetlenia drogowego w obrębie Moczydły, Gmina Raczki, 
- inwestycja dotycząca budowy oświetlenia boiska wielofunkcyjnego i placu zabaw w obrębie Józefowo, 
Gmina Raczki,  
- inwestycja dotycząca modernizacji PSZOK dla Gminy Raczki w obrębie Dowspuda, gm. Raczki - część 
2 – dostawy środków trwałych – wyposażenie PSZOK Dowspuda,  
- inwestycja dotycząca termomodernizacji budynku OSP w Sidorach. 
Dalej realizowane są następujące inwestycje, tj.: 
- Przebudowa, rozbudowa, dobudowa i nadbudowa budynku strażnicy OSP Raczki w celu utworzenia 
Sali widowiskowo – koncertowej – etap IV, 
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- Wykonanie instalacji elektrycznej i oddymiania klatki schodowej w budynku OSP w Raczkach w 
ramach zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa, rozbudowa, dobudowa i nadbudowa budynku 
strażnicy OSP Raczki w celu utworzenia sali widowiskowo - koncertowej - etap IV”, 
- Rozbudowa drogi gminnej Wierciochy – Szczodruchy – Wojnasy w tym roku inwestycja zostanie 
ukończona, 
- Modernizacja PSZOK dla Gminy Raczki w obrębie Dowspuda, gm. Raczki – część 4 – dostawa wagi, w 
realizacji tego zadania napotkano trudności ze względu na opóźnienie dostaw części i termin zakończenia 
przewiduje się na koniec kwietnia br. 
 

Radni nie wnieśli zapytań, uwag do sprawozdania z działalności Wójta. 
 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 
 

Pkt 6. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej). 
 

Nie zostały wniesione interpelacje i zapytania radnych. 
 

Pkt 7. Przedstawienie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2021 rok. 
 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 
2021 rok.  
 

Załącznik Nr 2. – Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2021 rok. 

 

Pkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ułatwień w prowadzeniu handlu w piątki i soboty 
przez rolników i ich domowników. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że w projekcie uchwały zostały 
naniesione poprawki. 
 

Radny Romuald Kwiatkowski - zapytał, co było powodem zmian w treści poprzedniego projektu 
uchwały? 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – wyjaśniła, że powodem była korekta, jaką należało 
dokonać w § 2. Zostały usunięte zapisy w ust 2. Uprawnieni do prowadzenia handlu są zobowiązani  
w szczególności do: pkt 1 posiadania przy sobie dokumentów potwierdzających status rolnika  
w rozumieniu art. 6 pkt 1 ustawy z dnia 20 grudnia 1990 r. o ubezpieczeniu społecznym rolników lub 
status ich domownika w rozumieniu art. 2 pkt 2 ustawy z dnia 29 października 2021 r. o ułatwieniach  
w prowadzeniu handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników. Niestety takich uprawnień 
Pan Wójt nie ma, żeby zmusić kogoś do posiadania takiego dokumentu. Na stanowisku, które 
opracowywało ten projekt regulaminu wykonał błędnie i dzisiaj wraz z Panem Mecenasem musieliśmy te 
błędy korygować. Stąd ta techniczna wymiana projektu uchwały. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – zwrócił się do Sołtysów, mieszkańców Gminy z prośbą  
o rozpowszechnienie informacji wśród rolników, którzy chcieliby sprzedać swoje płody rolne w formie 
bezpośredniej do konsumenta, że zostało do tego wyznaczone miejsce w Raczkach na parkingu przy 
przepompowni obok ronda. Jeśli będzie po temu zainteresowanie, to z czasem zmodernizujemy tenże plac 
ustawiając stanowiska, wiaty z zadaszeniem. Nadal będzie można sprzedawać w obecnych miejscach  
w Raczkach z tzw. kosza.  
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Radny Leszek Staniszewski – zapytał, czy targ odbywać się nadal będzie w środy? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że nadal bazar będzie odbywać się w środy  
w miejscu na ul. Kościelnej i ul. Gospodarskiej, a na tym dodatkowym miejscu sprzedawać będą mogli 
rolnicy i ich domownicy w piątki i soboty. 
 

Radni nie wnieśli dalszych zapytań do projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 12 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 3. – Uchwała Nr XXVIII/206/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 9 pkt 8 do niniejszego protokołu. 
 

Ogłoszono 10 minutową przerwę. 
Po przerwie. 
 

Pkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 
sołeckiego w 2023 roku. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że ogólnie zainteresowania istnieniem takiego 
funduszu nie ma a obecnie w tym okresie pandemicznym jest trudność w organizacji zebrań wiejskich. 
Generalnie parę lat wcześniej została przyjęta praktyka przez Gminę, że zadania, które miały być 
wykonywane w ramach tego funduszu są wykonywane na wniosek poszczególnych sołectw w ramach 
budżetu Gminy. W tym roku duża część środków, jakie musiałyby zostać wydzielone na tenże fundusz, 
zostanie wydatkowana na remonty świetlic w Sidorach i w Lipówce, oraz budynku, który jest w zasobie 
komunalnym Gminy. Wysokość zwrotu z Urzędu Wojewódzkiego za wydatkowanie środków w ramach 
tego funduszu uległ zmniejszeniu i maksymalnie można otrzymać tylko 20 %. Wniósł do Rady  
o utrzymanie dotychczasowej praktyki, tj. realizacji zadań na terenie sołectw w ramach budżetu Gminy. 
 

Radny Pan Leszek Staniszewski – wniósł, że w ramach funduszu realizowane było bieżące utrzymanie 
dróg żwirowych i aby Pan Wójt nie zapominał o realizacji tego we wsiach: Krukówek, Koniecbór, 
Żubrynek, Rudniki. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – odpowiedział, że jako gospodarz Gminy stara się dbać  
o wszystkie miejscowości. Nadmienił, iż w przyszłym roku Gminę czeka poważna realizacja projektu 
dotyczącego przebudowy mostu w Koniecborze a w niedalekim czasie realizacja inwestycji dość 
kosztowna, tj. ok. 1,5 mln zł, gdyż oprócz budowy mostu należy wykonać nakładkę asfaltową. 
Nadmienił, że wystąpił z pismem do Zarządu Dróg Wojewódzkich odnośnie realizacji chodnika z Raczek 
w kierunku Rudnik, w którym zawarto chęć partycypacji w kosztach realizacji niniejszego zadania. 
Odpowiedzi jeszcze nie otrzymał. 
 

Radni nie wnieśli więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 14 głosami „za”, przy 
1 głosie „przeciw”. 
 

Załącznik Nr 4. – Uchwała Nr XXVIII/207/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 9 pkt 9 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Raczki na lata 2022 - 2026. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Raczki na lata 2022 - 2026 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 
2022 - 2026 w następującym zakresie:  
- w prognozie 2022 r. urealniono wielkości dochodów budżetowych na kwotę - 35.225.067,61 zł  
i wydatków budżetowych na kwotę - 37.144.349,83 zł w związku z wprowadzonymi zmianami  
w budżecie, w tym poszczególnych kategorii wydatków wymaganych przepisami rozporządzenia 
Ministra Finansów w sprawie WPF. Deficyt budżetu na rok bieżący wynosi - 1.919.282,22 zł i planuje 
się, że zostanie on pokryty wolnymi środkami, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy, kredytem 
długoterminowym oraz przychodami z nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych. Dokonano zmiany planu 
przychodów na rok 2022 w zakresie zwiększenia planu wolnych środków pozostałych z rozliczenia roku 
2021 o kwotę - 253.781,27 zł oraz wprowadzono plan przychodów jednostek samorządu terytorialnego  
z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia 
dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania 
budżetu określonymi w odrębnych ustawach - 45.002,75 zł i plan przychodów jednostek samorządu 
terytorialnego z wynikających z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy i dotacji na 
realizację programu, projektu lub zadania finansowanego z udziałem tych środków - 50.440,73 zł.  
W związku z powyższymi zmianami plan przychodów w tym roku wynosi - 2.614.586,22 zł.  
Pozostałe lata prognozy pozostają bez zmian. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 5.– Uchwała Nr XXVIII/208/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 9 pkt 10 do niniejszego protokołu. 
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Pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2021 r. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w następującym zakresie: 
- dokonano zmian w planie dochodów budżetu Gminy w zakresie zwiększenia dochodów własnych  
o łączną kwotę - 712.593 zł, które dotyczą planowanych dochodów z dotacji na realizację zadania pn. 
"Cyfrowa Gmina", ze środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 otrzymanych w konkursie 
"Rosnąca Odporność", z dotacji dotyczącej realizacji programu "Mikroinstalacje OZE na terenie Gminy 
Raczki - Projekt Grantowy",  
- dokonano zwiększenia planu wydatków własnych o łączną kwotę - 1.182.821,75 zł, w tym dotyczących 
planu wydatków inwestycyjnych o kwotę - 734.545 zł oraz zwiększenia planu wydatków bieżących 
dotyczących zatrudnienia pracowników gospodarczych, na zakup pomocy dydaktycznych, wypłatę diet, 
wynagrodzenia i składki od nich naliczane, zakup materiałów i usług, itp. o kwotę - 448.276,75 zł, 
natomiast zmniejszeniu podlegają wydatki bieżące związane z zatrudnieniem pracowników w związku  
z przeniesieniem planu do działu "Gospodarka Mieszkaniowa" - 121.004 zł,  
- urealniono plan wydatków dotyczących modernizacji PSZOK w Dowspudzie oraz wprowadzono plan 
wydatków na zakup pojazdu do dowożenia i wypłatę grantów dla mieszkańców Gminy Raczki 
uczestników projektu "Mikroinstalacje OZE na terenie Gminy Raczki",  
- wprowadzono plan wydatków majątkowych dotyczących realizacji programów dofinansowanych  
z budżetu UE projektu "Mikroinstalacje OZE na terenie Gminy Raczki" i bieżących projektu "Cyfrowa 
Gmina – Projekt Grantowy",  
- urealniono plan przychodów na rok bieżący do łącznej kwoty - 2.614.586,22 zł,  
- wprowadzono plan dotacji dla mieszkańców Gminy Raczki uczestników projektu "Mikroinstalacje OZE 
na terenie Gminy Raczki" na kwotę - 329.545 zł. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że w tym roku limity na zadania majątkowe na 
dzień dzisiejszy wynoszą 12,5 mln zł, która ulegnie zwiększeniu, stanowi olbrzymią kwotę, jeśli chodzi  
o możliwości Gminę Raczki. Nie pozyskując środków z zewnątrz Gmina w ramach swojego budżetu 
byłaby w stanie wygospodarować maksymalnie na realizację zadań inwestycyjnych, ok. 3 - 4 mln zł. 
Realizowane będą dwie duże inwestycje, tj. modernizacja i przebudowa stadionu przy SP w Raczkach 
oraz budowa dróg gminnych na osiedlu tzw. księży wraz z oświetleniem, kończenie realizacji 
modernizacji, przebudowy remizy OSP w Sidorach i świetlicy w Lipówce, wykonanie drogi dojazdowej 
do stacji regazyfikacji, drogi Wierciochy – Wojnasy. Nadmienił, że do 15 lutego zostaną złożone trzy 
wnioski do Polskiego Ładu o dofinansowanie realizacji zadań w 2023 r. oraz dwa wnioski do Lokalnej 
Grupy Działania, dlatego uważam, że rozdrobnienie środków w ramach Funduszu Sołeckiego nie 
przyniosłoby efektu, niż wykonanie jednej inwestycji na rzecz danej wsi, czy sołectwa. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 6. – Uchwała Nr XXVIII/209/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 9 pkt 11 do niniejszego protokołu. 
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Pkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany składu stałej Komisji Oświaty, Pomocy 
Społecznej i Budżetu Rady Gminy Raczki. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – odczytał treść projektu uchwały zmiany składu stałej 
Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Rady Gminy Raczki: „Na podstawie art. 21 ust. 1 ustawy 
z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2021 r. poz. 1372 i 1834), uchwala się, co 
następuje: § 1. W uchwale Nr I/5/18 Rady Gminy Raczki z dnia 20 listopada 2018 r. w sprawie 
powołania stałej Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Rady Gminy Raczki, w § 1 pkt 4 
otrzymuje brzmienie: „4) Henryk Władysław Renowicki”. § 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem 
podjęcia.”. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 7.– Uchwała Nr XXVIII/210/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 9 pkt 12 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członka 
ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, 
szkoleniu lub ćwiczeniu. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – odczytał treść projektu uchwały w sprawie wysokości 
ekwiwalentu pieniężnego dla członka ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu 
ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu: „Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 oraz art. 40 
ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. 2021 r. poz. 1372, poz. 1834) oraz 
art. 15 ust. l i 2 ustawy z dnia 17 grudnia 2021 r. o ochotniczych strażach pożarnych (Dz. U. z 2021 r. 
poz. 2490) Rada Gminy Raczki uchwala, co następuje: § 1. Ustala się wysokość ekwiwalentu pieniężnego 
przysługującego członkowi ochotniczej straży pożarnej mającej siedzibę na terenie Gminy Raczki, który 
uczestniczył w:  
1) działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej w wysokości 1/175 przeciętnego wynagrodzenia 
miesięcznego brutto, ogłoszonego przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego w Dzienniku 
Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor Polski" na podstawie art. 20 pkt 2 ustawy z dnia 17 
grudnia 1998 r. o emeryturach i rentach z Funduszu Ubezpieczeń Społecznych (Dz. U. z 2021 r. poz. 291, 
z późn. zm.) przed dniem ustalenia ekwiwalentu pieniężnego, naliczanego za każdą rozpoczętą godzinę 
od zgłoszenia wyjazdu z jednostki ochotniczej straży pożarnej;  
2) szkoleniach lub ćwiczeniach w wysokości 30% stawki 1/175 przeciętnego wynagrodzenia 
miesięcznego brutto, ogłoszonego przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego w Dzienniku 
Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor Polski" na podstawie art. 20 pkt 2 ustawy z dnia 17 
grudnia 1998 r. o emeryturach i rentach z Funduszu Ubezpieczeń Społecznych (Dz. U. z 2021 r. poz. 291, 
z późn. zm.) przed dniem ustalenia ekwiwalentu pieniężnego, naliczanego za każdą rozpoczętą godzinę 
od zgłoszenia wyjazdu z jednostki ochotniczej straży pożarnej;  
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3) punkt 1 oraz 2 ma zastosowanie do działań ratowniczych, akcji ratowniczych, szkoleń lub ćwiczeń 
począwszy od dnia 1 stycznia 2022 r.  
§ 2. Traci moc uchwała nr XIX/92/08 Rady Gminy Raczki z dnia 8 października 2008 r. w sprawie 
ekwiwalentu członkom Ochotniczej Straży Pożarnej.  
§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Raczki.  
§ 4. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Podlaskiego.”. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że nowa ustawa o ochotniczych strażach 
pożarnych obliguje samorządy do podjęcia uchwał dostosowujących do nowych regulacji prawnych 
wypłat wyżej wymienionych ekwiwalentów do końca czerwca br. Stwierdził, że takie ekwiwalenty należą 
się strażakom ochotnikom, które, po części rekompensują za ich poświęcony czas, bo oni, jako pierwsi są 
przy udzielaniu, niesieniu pomocy potrzebującym. Wniósł, do Rady Gminy o podjęcie przedstawionego 
projektu uchwały. Stwierdził, że wszystkie straże na terenie Gminy Raczki działają, funkcjonują bardzo 
dobrze, my, jako Gmina staramy się ich doposażyć w sprzęt, który służy zapewnieniu bezpieczeństwu 
przeciwpożarowemu naszym mieszkańcom. W tym roku będziemy obchodzili 100 –lecie istnienia 
jednostki OSP Raczki, będzie zorganizowana uroczystość, na której nadany zostanie sztandar.  
 

Radny Pan Wiesław Kłoczko – zapytał, czy będzie przyznany dodatek do emerytury z tytułu bycia 
strażakiem ochotnikiem? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – odpowiedział, że trwają prace dotyczące uwzględnienia tego 
przy przyznawaniu emerytury. Przewiduje się, że ten dodatek wypłacany będzie przy emeryturze na 
podstawie przepracowanych lat, które Wójt będzie poświadczał, iż dana osoba uczestniczyła w tych 
akcjach.  
 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Pan Mariusz Zalewski – wyjaśnił, że dodatek 
do emerytury będzie przyznawany na podstawie decyzji Komendanta Miejskiego, natomiast rolą Wójta 
będzie weryfikacja oświadczeń świadków, którzy będą potwierdzać te kilkanaście lat służby. Każdy 
zainteresowany będzie musiał znaleźć najmniej trzech świadków, w tym jeden ze świadków pełniący  
w tych latach pełnił funkcję publiczną lub pracował w Urzędzie Gminy Raczki, którzy to poświadczą, że 
dany strażak brał udział w akcjach ratowniczych. Rolą Wójta będzie czynność techniczna, tj. stwierdzi, że 
poświadczenia świadków zostały złożone prze te osoby. Wnioski o te dodatki będzie należało składać do 
Komendanta Miejskiego w Suwałkach. 
 

Radni nie wnieśli dalszych zapytań do tego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 
członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 
poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 8.– Uchwała Nr XXVIII/211/22. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 9 pkt 13 do niniejszego protokołu. 
 

Pkt 14. Odpowiedzi na zapytania sołtysów i wolne wnioski radnych. 
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Sołtys Pan Paweł Romanowski – zapytał, jak wytłumaczyć dla mieszkańców, że w następnym roku znów 
nie będzie funduszu sołeckiego? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że fundusz gminny, tj. podatki i inne dochody 
bieżące przeznaczamy na realizację zadań gminy w danych miejscowościach. Stajemy przed wyborem 
np. czy przekazujemy Sołectwu Ziółkowo ok. 10 tyś zł na fundusz Sołecki, czy kupujemy opał na 
potrzeby Szkoły Podstawowej we Wronowie? Proszę uzmysłowić, że środki przeznaczone na realizację 
Funduszu Sołeckiego pochodzą wyłącznie z budżetu Gminy, nie są to środki z zewnątrz. Nadmienił, że 
Gmina kończy budowę sali widowiskowo – koncertowej, którą należy utrzymać, realizować będzie 17 
zadań inwestycyjnych na potrzeby mieszkańcom całej Gminy, każdy pieniądz się liczy. Stwierdził, że 
fundusz sołecki powróci, kiedy Gmina upora się z realizacją ważniejszych problemów, tj.: budową dróg, 
itp. zadań. 
 

Sołtys Pan Paweł Romanowski – zapytał, do kogo należy budynek Szkoły Podstawowej we Wronowie, 
do Gminy, czy do Sołectwa Ziółkowo? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że budynek szkoły jest majątkiem gminnym  
i należy do nas. Nadmienił, że radny z waszego okręgu wniósł o zmianę pokrycia dachowego tejże 
szkoły, które jest kosztowne. I Gmina znów stoi przed wyborem, czy dzielić środki, na poszczególne 
sołectwa, czy wykonać jedno, dwa zadania kompleksowo. 
 

Sołtys Pani Marzena Karaś – zapytała w sprawie grantów na fotowoltaikę, bo te dofinansowanie, które 
jest realizowane otrzyma ten, kto nie ma gospodarstw rolnych, gdyż na może być ta energia 
wyprodukowana wykorzystywana na potrzeby mieszkań. Czy Gmina może przystąpić do projektu, który 
dofinansowałby wymianę pieców, tzw. kopciuchów.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – wyjaśnił, że na dzień dzisiejszy jest realizowany program 
tzw. Czyste Powietrze, w ramach, którego są dofinansowane zadania dotyczące termomodernizacji 
budynków oraz wymianę pieca. Pracownik Urzędu Gminy, który to prowadzi szczegółowo wyjaśni, jak 
należy ubiegać się o to dofinansowanie. Odnośnie zapytania o fotowoltaikę nadmienił, że założenia 
programu przewidują jedynie możliwość otrzymania dofinansowania z tytułu instalacji paneli 
fotowoltaicznych wyłącznie na mieszkaniach. Wyklucza to budynki mieszkalno – usługowe, jak również 
prowadzących działalność rolniczą. Wprawdzie, rolnicy mogą skorzystać z tego dofinansowania, gdy 
zamontują te panele na budynkach mieszkalnych, a wyprodukowana energia wykorzystywana będzie 
wyłącznie na potrzeby gospodarstwa domowego.  
Rozważany jest pomysł na wydatkowanie środków, które Gmina uzyska z tytułu zakończenia budowy 
nitki gazociągowej, tj. wyodrębnienia puli z tych środków oraz pozyskanie środków z zewnątrz na 
dofinansowanie do wymiany pieców. 
 

Sołtys Pan Adam Iwaszko – poruszył sprawę budowy torów kolejowych i zwrócił się do Pana Wójta, aby 
PKP udostępniło o projekt przebiegu trasy oraz zorganizowali spotkanie i zapoznali mieszkańców  
z przebiegiem tej kolei, gdzie są przejazdy, miejsca przepędu zwierząt, itp. sprawy. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że do tut. Urzędu wpłynęło pismo z biura 
projektowego o projekcie przebiegu części kolei od granicy Gminy do Bakaniuka, dalszych odcinków nie 
ma, jak również otrzymaliśmy umowę przedwstępną w formie aktu notarialnego, która nie została 
podpisana. Natomiast zostało naniesionych szereg poprawek i w tejże sprawie kontaktował się  
z włodarzami gmin i miasta Suwałki, przez które przebiega trasa kolei, że takich pism nie podpiszemy, 
dopóki nie zostanie przedstawiony cały graficzny przebieg trasy kolei. Czekamy na odpowiedź w tejże 
sprawie. Na pewno zostanie zorganizowane spotkanie informacyjne, gdzie zostaną omówione  
z mieszkańcami wszelkie zagadnienia związane z przebiegiem kolei. 
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Sołtys Pani Ewa Więcko – zgłosiła zażalenie, że Gmina sama się zamknęła i wysługuje się sołtysami, tj. 
wcześniej musieli roznosić z domu do domu zawiadomienia o zmianie stawek opłaty za śmieci, teraz 
maseczki ochronne. Zapytała się, co z placem zabaw, który został przekazany przez Sołectwo na rzecz 
szkoły, czy młodsi mieszkańcy nadal będą mogli z niego korzystać? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – odpowiedział, że ten plac zabaw został zrealizowany  
w ramach funduszu sołeckiego i będzie nadal istniał, bez względu na istnienie szkoły. 
Odniósł się do zarzutów dotyczących roznoszenia pism itp. spraw do mieszkańców wsi, stwierdził, że 
Sołtys jest współpracownikiem, przedstawicielem Wójta w danym sołectwie. Urząd Gminy sam nie jest 
w stanie rozdysponować tych maseczek ochronnych, czy pism, dlatego w danym Sołectwie wspomagamy 
się Państwem. Koszt wysłania jednego takiego zawiadomienia kosztuje 8 zł, a ich jest ponad 4,5 tyś. szt., 
co w sumie daje 36.000 zł, które Gmina woli wydać na realizację innych zadań. Osoby, które obawiają 
się zakażenia, mogą z tą sprawą zgłosić się do Urzędu i inaczej zostanie sprawa rozwiązana.  
 

Radny Pan Romuald Kwiatkowski – poruszył sprawę Spisu Powszechnego, mieszkańcy zadają do niego 
zapytania: czy sto procent mieszkańców z terenu naszej Gminy wzięło w nim udział, i co z osobami, 
który nie wzięły w nim udziału? Czy i jakie konsekwencje zostały wyciągnięte, gdyż miało to być 
obarczone karą ograniczenia wolności, itp.  
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – odpowiedziała, że w Spisie Powszechnym wzięło 
udział 99 % naszych mieszkańców Gminy. Wyniki Spisu można sprawdzić na stronach Głównego 
Urzędu Statystycznego. Od wczorajszego dnia dane cząstkowe zostały udostępnione. Odnośnie kar 
związane z nieprzystąpieniem do Spisu, było kilka przypadków, gdzie nasi rachmistrzowie  
i koordynatorzy chcieli wszcząć postępowania, ale dzięki działaniom Biura Spisowego niektórzy 
mieszkańcy zostali przekonani do tego, że należy się spisać. Na dzień dzisiejszy nie wpłynął żaden 
wniosek, który miałby skutkować bardzo dużą karą.  
 

Pkt 15. Zakończenie obrad. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany  
i poinformował, że protokół z dzisiejszej sesji zostanie sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu 
na 3 dni przed terminem kolejnej sesji w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki oraz w Biuletynie 
Informacji Publicznej Gminy Raczki.  
Podziękował Wójtowi, Radnym, pracownikom Urzędu Gminy za udział w obradach Rady Gminy. 
 

„Zamykam XXVIII Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Przewodniczący Rady 
 

   Piotr Słowikowski  
Protokołowała 
 

Danuta Grabowska 
 


